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Protokół Nr XV.2O25 
z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie 

odbytej w dniu 26 marca 2025 r. godz. 9:00

Obrady Rady Powiatu zostały rozpoczęte o godzinie 9—, a zakończone o godzinie 9—. W sesji wzięło 
udział 17 radnych, na ogólną liczbę 17 radnych, zgodnie z listą obecności. Listy obecności radnych oraz 
osób zaproszonych obecnych na sesji stanowią kolejno załączniki nr 1 i nr 2 do niniejszego protokołu. 
Obradom przewodniczyła pani Bożena Kornacka - Przewodnicząca Rady Powiatu w Opatowie, która 
powitała wszystkich obecnych.

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.
5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
6. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Opatowskiego na lata 2025 - 2028,

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2025 rok,
c) w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 

2024,
d) w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Opieka wytchnieniowa" dla 

Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2025, realizowanego ze środków Funduszu 
Solidarnościowego,

e) w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2025 roku,

f) w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Powiatowego Zakładu Transportu 
w Opatowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Powiatu 
Opatowskiego,

g) w sprawie określenia stawki dotacji przedmiotowej dla Powiatowego Zakładu Transportu 
w Opatowie dla linii komunikacyjnych na rok 2025,

h) w sprawie ustalenia trybu udzielania, rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół i placówek 
prowadzonych na terenie Powiatu Opatowskiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
wykorzystania,

i) w sprawie przekazania petycji złożonych przez mieszkańców organowi właściwemu.
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
8. Zakończenie obrad XV sesji Rady Powiatu.

Ad. 1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka wypowiedziała formułę „otwieram obrady sesji rady powiatu". 
Powitała wszystkich obecnych na sali obrad, jak również zaproszonych gości.
Następnie poprosiła o zalogowanie się do systemu do głosowania elektronicznego.
Obecni radni w liczbie 16 zalogowali się do systemu. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że obrady są 
prawomocne.
Podczas rozpoczęcia obrad obecnych 16 radnych. Brak 1 osoby - pana radnego Grzegorza Kaptura.

Następnie pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu.
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Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
Pani Przewodnicząca poinformowała, że protokół był udostępniony, a następnie zapytała, czy są uwagi 
do protokołu z poprzedniej sesji.

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie protokół 
z poprzedniego posiedzenia.

W głosowaniu jawnym protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Marcin Grudnik, Małgorzata Jalowska, Bożena Kornacka, Marcin 
Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Mikołaj 
Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad.
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.
5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
6. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Opatowskiego na lata 2025 - 2028,

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2025 rok,
c) w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 

2024,
d) w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Opieka wytchnieniowa" dla 

Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2025, realizowanego ze środków Funduszu 
Solidarnościowego,

e) w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2025 roku,

f) w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Powiatowego Zakładu Transportu 
w Opatowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Powiatu 
Opatowskiego,

g) w sprawie określenia stawki dotacji przedmiotowej dla Powiatowego Zakładu Transportu 
w Opatowie dla linii komunikacyjnych na rok 2025,

h) w sprawie ustalenia trybu udzielania, rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół i placówek 
prowadzonych na terenie Powiatu Opatowskiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
wykorzystania,

i) w sprawie przekazania petycji złożonych przez mieszkańców organowi właściwemu.
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
8. Zakończenie obrad XV sesji Rady Powiatu.

Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka odczytała powyższy projekt porządku obrad, a następnie 
zapytała, czy są uwagi.
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Wobec braku zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie odczytaną treść projektu 
porządku obrad.

W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.
Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Marcin Grudnik, Małgorzata Jalowska, Bożena Kornacka, Marcin 
Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Mikołaj 
Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca oddała głos zaproszonym gościom pani Magdalenie Gdowskiej - 
dyrektorowi Zespołu Szkół Nr 1 w Opatowie, pani Renacie Foremniak - dyrektorowi Specjalnego 
Ośrodka Szkolno - Wychowawczego w Jałowęsach, uczniom, a także ich nauczycielom, opiekunom. 
Wyróżniono dwóch uczniów opatowskich szkół:
- Mateusza Górę z Zespołu Szkół numer 1 w Opatowie, którego wybitne zdolności matematyczne 
przyniosły mu I miejsce w ogólnopolskim Memoriale Urszuli Marciniak, prestiżowym konkursie 
organizowanym przez Uniwersytet Wrocławski.
- Mateusza Bańko ze Specjalnego Ośrodka Szkolno - Wychowawczego w Jałowęsach, który 
reprezentował Polskę na Zimowych Światowych Igrzyskach Olimpiad Specjalnych w Turynie 2025, 
gdzie zdobył trzy medale - złoty, srebrny i brązowy.
Przedstawiciele Rady Powiatu w Opatowie uhonorowali ww. uczniów, jak również pogratulowali 
dyrektorom, opiekunom oraz rodzicom dzieci.

Podczas realizacji niniejszego punktu obrad na salę wszedł pan radny Grzegorz Kaptur (godz. 9:20). Od 
tej pory dalsze obrady toczyły się w 17 - osobowym składzie rady.

Kontynuując pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 4. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka udzieliła głosu panu Tomaszowi Stańkowi - Staroście 
Opatowskiemu, który przedstawił okresową informację o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami 
stanowiącą załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do pana Starosty w realizowanym punkcie.
Wobec braku głosów pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad.

Ad. 5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w realizowanym punkcie.

O głos poprosiła pani Wiesława Słowik - Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, która złożyła dwie 
interpelacje (dot. montażu lustra drogowego oraz możliwości wyznaczenia przejść dla pieszych) 
stanowiące kolejno załączniki nr 6 i nr 7 do niniejszego protokołu.
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Następnie skierowała zapytanie do pana Starosty dot. wód opadowych (montażu zbiorników wodnych 
na wodę deszczową) oraz zabezpieczenia wyrwy na drodze powiatowej w Iwaniskach (w stronę 
Cmentarza żydowskiego).

O głos poprosił pan radny Bogusław Włodarczyk, który odczytał fragment pisma dot. decyzji starosty 
opatowskiego z dnia 14.03.2025, w którym został wniesiony sprzeciw wobec zamiaru wykonania 
zgłoszonych przez mieszkańca powiatu robót budowlanych, w zakresie instalacji gotowego zbiornika 
retencyjnego naziemnego. Następnie przytoczył sytuację z sąsiedniego powiatu (Sandomierskiego) 
z inną interpretacją przepisów. Pan radny B. Włodarczyk wskazał, że z posiadanych przez niego 
informacji na terenie naszego powiatu wynika, że ponad 100 osób już się stara, a będzie się starać coraz 
więcej o dotację w tym temacie. Uzyskanie dokumentu ze starostwa praktycznie warunkuje to, że 
inwestorzy/rolnicy dostaną dodatkowe środki finansowe. Otrzymałem także pismo od pana, który 
mnie prosił, żeby wystąpić na radzie i pochylenie się nad tematem instalacji na posesjach rolników 
gotowych zbiorników naziemnych do retencji wody. Oznajmił, iż niebywałym staje się fakt, że 
starostwo powiatowe poprzez nadinterpretację prawa budowlanego żąda uzyskania przez 
wnioskodawcę warunków zabudowy i pozwolenia na budowę. Z dotacji Moja Woda, które było 
emitowane przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska dopuszczane było uzyskanie 
wsparcia 6 000 na zbiornik, celem retencji wody do podlewania ogórków przydomowych, 
a w przypadku wsparcia przez ARIMR, programy ochrony klimatu i środowiska organ żąda od rolników 
uzyskania stosownych pozwoleń przy irracjonalnym podejściu urzędu do tej sprawy. Pan radny uznał, 
iż to, o czym mówiła także pani radna Wiesława Słowik, że temat wymaga pochylenia się Zarządu 
Powiatu w tym temacie, poszukania takiego rozwiązania, które umożliwiłoby i to w miarę szybkim 
czasie. By rolnicy mogli wziąć pieniądze, ponieważ pula nie jest zamknięta na dany powiat, jest pulą 
wojewódzką i środki zostaną wyczerpane. Pan radny B. Włodarczyk poprosił o to, żeby się pochylić nad 
tym tematem. Prosił jednocześnie, że wówczas kiedy Zarząd podejmie stanowisko, uzgodni to, aby 
taką odpowiedź na piśmie uzyskał, żeby można było także przekazać zainteresowanym osobom - 
zakończył wypowiedź pan radny B. Włodarczyk.

O głos poprosił pan radny Marcin Wróblewski, który podziękował pracownikom i dyrektorowi Zarządu 
Dróg Powiatowych za bardzo dobrą i skuteczną współpracę, w szczególności w imieniu mieszkańców 
Jałowęs.

O głos poprosił pan radny Hubert Gawlik, który zgłosił 3 interpelacje i 1 wniosek:
> dot. udrożnienia przepustu obok przepompowni ścieków (droga 0718T Baćkowice - Piórków), 
> dot. znaku ograniczenia prędkości B-33 do 30 km/h (droga 0716T Baćkowice do skrzyżowania 

dróg Żerniki - Baranówek - Piórków),
> dot. drogi powiatowej nr 0720T ul. Kolejowa w Iwaniskach (zakaz zatrzymywania się i postoju 

przy ośrodku zdrowia),
> dot. drogi powiatowej 0719T - oczyszczanie chodników i drogi z błota naniesionego przez 

samochody ciężarowe,
stanowiące kolejno załączniki nr 8, 9,10 i 11 do niniejszego protokołu.

O głos poprosiła pani Wiesława Słowik - Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu w Opatowie, która 
powiedziała, że skierowała pytanie do pana starosty tylko i wyłącznie jaką pojemność powinna mieć 
beczka, aby nie gromadzić dokumentacji. Szukając, kiedy rolnicy przychodzili i pytali znalazła taką 
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odpowiedź, jeżeli wykonanie zbiornika na wody opadowe deszczowe jest inwestycją, która jest 
realizowana bez użycia wyrobów budowlanych, nie będzie podlegać reglamentacji prawa 
budowlanego i dlatego też to moje pytanie do pana starosty, ponieważ są z tym problemy. Dlatego 
prosiłaby w imieniu mieszkańców, rolników swojej gminy, żeby taka odpowiedź była udzielona.

Następnie pani Przewodnicząca Rady Powiatu Bożena Kornacka udzieliła głosu panu radnemu 
Mikołajowi Szczygłowi, który na wstępie swojej wypowiedzi podziękował Zarządowi Dróg Powiatowych 
za zrealizowanie wszystkich próśb. Następnie złożył interpelację dot. przekazania informacji 
o napisanych w roku 2024 i 2025 wnioskach o pozyskanie środków zewnętrznych przez starostwo 
i jednostki podległe, która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Ogłoś poprosił pan radny Wacław Rodek, który powiedział, że jakiś czas temu jako radni rozmawialiśmy 
o strzelnicy w powiecie opatowskim, żeby ludność w ramach szkolenia obronnego społeczeństwa, 
mogła zapoznać się z bronią, z jej obsługą i z jej użyciem. Byliśmy nawet na miejscu, gdzie miała być 
lokalizacja tej strzelnicy i czy jest jakiś dalszy ciąg tego? Czy jest szansa, żeby coś takiego stworzyć 
i ewentualne finansowanie? Kto by prowadził, dostępność itd.?

Wobec braku dalszych zgłoszeń pani Przewodnicząca Bożena Kornacka poinformowała o przejściu do 
realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 6. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego 

na lata 2025 - 2028.
Pani Przewodnicząca poinformowała, że projekty uchwał były przedmiotem obrad komisji i zostały 
pozytywnie zaopiniowane.

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2025 - 
2028 pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XV.12.2025 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 13 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Marcin Grudnik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, 
Bożena Kornacka, Marcin Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, 
Tomasz Staniek, Mikołaj Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, 
Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2025 rok.
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2025 rok.
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W głosowaniu jawnym uchwała Nr XV.13.2025 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 15 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Marcin Grudnik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, 
Bożena Kornacka, Marcin Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, 
Tomasz Staniek, Mikołaj Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, 
Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

c) w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 
2024.
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 
2024.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XV.14.2025 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 17 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Marcin Grudnik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, 
Bożena Kornacka, Marcin Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, 
Tomasz Staniek, Mikołaj Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, 
Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

d) w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Opieka wytchnieniowa" dla 
Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2025, realizowanego ze środków Funduszu 
Solidarnościowego.
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Opieka wytchnieniowa" dla 
Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2025, realizowanego ze środków Funduszu 
Solidarnościowego.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XV.15.2025 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 19 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.

Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Marcin Grudnik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, 
Bożena Kornacka, Marcin Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, 
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Tomasz Staniek, Mikołaj Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, 
Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.

e) w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2025 roku.
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2025 roku.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XV.16.2025 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 21 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Marcin Grudnik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, 
Bożena Kornacka, Marcin Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, 
Tomasz Staniek, Mikołaj Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, 
Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

f) w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Powiatowego Zakładu Transportu 
w Opatowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Powiatu 
Opatowskiego.
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Powiatowego Zakładu Transportu 
w Opatowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Powiatu 
Opatowskiego.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XV.17.2025 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 23 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Marcin Grudnik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, 
Bożena Kornacka, Marcin Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, 
Tomasz Staniek, Mikołaj Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, 
Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.

g) w sprawie określenia stawki dotacji przedmiotowej dla Powiatowego Zakładu Transportu 
w Opatowie dla linii komunikacyjnych na rok 2025.
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Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie określenia stawki dotacji przedmiotowej dla Powiatowego Zakładu Transportu 
w Opatowie dla linii komunikacyjnych na rok 2025.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XV.18.2025 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 25 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Marcin Grudnik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, 
Bożena Kornacka, Marcin Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, 
Tomasz Staniek, Mikołaj Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, 
Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.

h) w sprawie ustalenia trybu udzielania, rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół i placówek 
prowadzonych na terenie Powiatu Opatowskiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
wykorzystania.
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie ustalenia trybu udzielania, rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół i placówek 
prowadzonych na terenie Powiatu Opatowskiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
wykorzystania.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XV.19.2025 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 27 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Marcin Grudnik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, 
Bożena Kornacka, Marcin Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, 
Tomasz Staniek, Mikołaj Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, 
Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.

i) w sprawie przekazania petycji złożonych przez mieszkańców organowi właściwemu.
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przekazania petycji złożonych przez mieszkańców organowi właściwemu.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XV.20.2025 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 29 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
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Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Hubert Gawlik, Marcin Grudnik, Małgorzata Jalowska, Grzegorz Kaptur, 
Bożena Kornacka, Marcin Majcher, Joanna Michałek, Wacław Rodek, Rafał Schab, Wiesława Słowik, 
Tomasz Staniek, Mikołaj Szczygieł, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Marcin Wróblewski, 
Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.

Wobec zrealizowania bieżącego punktu pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu 
porządku obrad.

Ad. 7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Staroście Tomaszowi Stańkowi, który powiedział, że powiat 
opatowski ma ponad 500 kilometrów dróg. Zadania są wykonywane przez Zarząd Dróg Powiatowych 
w Opatowie i filię w Smugach. To dużo zadań, ponieważ w zimie to jest odśnieżanie, teraz wiosną jest 
odkrzaczanie, sprzątanie po zimie, latem nam za chwilę przyjdzie dwa razy w roku przynajmniej 
koszenie rowów. Te zadania są na bieżąco wykonywane. Nie zawsze oczywiście wszystko będzie w 
danej chwili wykonane, bo jak spadnie śnieg, to o 7 rano nie da się odśnieżyć wszystkich dróg i trzeba 
nieraz poczekać. Tak samo jest z koszeniem traw. Dobrze, że zgłaszają Państwo bieżące problemy bo 
to jest funkcja właśnie radnego, który jest w danym terenie, żeby zwracać na takie rzeczy uwagę i żeby 
to monitować. Na bieżąco też spotykamy się zarówno z członkami Zarządu, posiedzenia Zarządu są 
zazwyczaj w środę, na których jest pełen skład Zarządu, jest też pani przewodnicząca Rady i radni 
również monitorują. Mieliśmy spotkanie z panem dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych. Na bieżąco 
będziemy analizować te potrzeby, które Państwo zgłaszali i w miarę możliwości będziemy je 
realizować. Zgłaszają Państwo remonty dróg, przebudowy dróg, budowy dróg, które są uzależnione po 
pierwsze od regulacji stanu prawnego, bez którego nic nie można zrobić, to raz, a drugie to, że jest 
uzależnione od pozyskiwania środków zewnętrznych czy to państwowych, czy unijnych, jest kilka 
źródeł finansowania, o które się staramy. W tej chwili, w tym roku nie dostaliśmy ze środków 
rządowych na dofinansowanie wniosków, które składaliśmy, tak że na pewno tych dróg teraz nie 
zrealizujemy, ale liczymy, że w przyszłości pojawią się jakieś środki i będziemy mogli przystąpić do ich 
realizacji. Przygotowujemy natomiast projekty, abyśmy byli gotowi do złożenia wniosków, gdy takie 
konkursy będą ogłoszone przez wojewodę. Jeżeli chodzi o problem, który Państwo poruszyli odnośnie 
tych zbiorników na deszczówkę. To jest problem nowy, ponieważ program jest nowy, który pojawił się 
w tym roku, tak? Ja po raz pierwszy usłyszałem o takim problemie, że nasz samorząd wydaje negatywne 
decyzje, inne sąsiednie wydają pozytywne. Zastanawiam się, skoro mówimy o deregulacji przepisów 
prawnych, to skoro nie jest potrzebny taki dokument, albo to po co, dlaczego w procedurze ARiMR-u 
jest taka procedura, że potrzebują zaświadczenie od organu, czyli od starostwa, że nie jest wymagane. 
Jeżeli stwierdzamy, że nie jest wymagane, to myślę, że po prostu taki dokument nie powinien być 
wymagany. Proszę sobie wyobrazić, że w naszym powiecie mamy kilka tysięcy, około 7 albo 8 tysięcy 
gospodarstw rolnych. Gdyby w 50% taką instalację chciano zamontować, to 4 tysiące wniosków musi 
urzędnik obsłużyć. 4 tysiące wniosków to jest bardzo dużo i wydać na przykład negatywne 
zaświadczenie, które rolnik musi potem iść do agencji. To jest pytanie, natomiast to jest istotne pytanie, 
bo musimy to rozstrzygnąć. Skoro nie jest wymagane, to znaczy, że nie jest wymagane. Ja taką 
informację będę chciał zasięgnąć, na pewno po dzisiejszej radzie. Będę chciał rozmawiać tutaj z panią 
kierownik Wydziału Budownictwa, panią mecenas. Na pewno rozstrzygniemy i informacji udzielimy.
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Jeżeli chodzi o strzelnicę, to interesowaliśmy się tematem strzelnicy i w ubiegłej kadencji rady 
myśleliśmy tutaj o lokalizacji tej strzelnicy w Żurawnikach. Tam jest takie miejsce po starym 
kamieniołomie i właściciel tego kamieniołomu posiada tam około 4 hektarów terenu i był nawet 
skłonny zbyć tą nieruchomość. Natomiast konsultowaliśmy to z fachowcami z wojska, którzy orzekli, 
że jest kilka problemów. Po pierwsze, problem odległościowy, to znaczy od strzelnicy co najmniej 600 
metrów ma być odległość od najbliższych zabudowań, z jednej i z drugiej strony. Tamten teren nie 
wypełniał tego warunku, również niskie położenie wód gruntowych, tam zaraz płynie rzeka tutaj mamy 
do czynienia z ołowiem, dlatego było niemożliwe w tamtym miejscu posadowienie tej strzelnicy. W tej 
chwili procedujemy budowę strzelnicy w gminie Opatów, w miejscowości Karwów. Burmistrz Miasta 
i Gminy Opatów realizuje tam inwestycje, rewitalizację zbiornika wodnego i za tym zbiornikiem 
wodnym z tyłu jest taki wąwóz, który ma długość 500 metrów. To jest dużo i odległości od najbliższych 
zabudowań w jedną i drugą stronę również spełniają normy. Po rozmowach z panem burmistrzem 
Grzegorzem Gajewskim uzgodniliśmy, że mają tam być przeprowadzone badania akustyczne. Tam jest 
kilka działek, których rolnicy praktycznie nie użytkują, bo to jest wąwóz, a za które płacą podatki. Dwie 
czy trzy działki należy do urzędu, do gminy Opatów i moglibyśmy na pewno dojść do porozumienia 
tutaj, żeby ten teren wykupić i tam posadowić strzelnicę. Co jest ważne przy tego typu obiektach, czyli 
długość osi strzeleckiej, ponieważ tu mamy wąwóz 500 metrów, to moglibyśmy nawet mieć oś 
strzelecką do 200 metrów. Przeważnie są strzelnice takie do 100 m. Z jakich środków byśmy tu 
skorzystali. Od kilku lat jest realizowany taki Rządowy Program Strzelnica w Powiecie. Ta strzelnica, to 
jest nabór ciągły. Nie cieszył się dużym zainteresowaniem, ze względu na rygorystyczne warunki i mało 
powiatów, samorządów dysponowało takim gruntem. Dla przykładu podam Starachowice, gdzie taka 
strzelnica była w lesie, ale teraz przez ten las poprowadzono obwodnicę Starachowic i teraz jest 
problem, ponieważ odległość od najbliższej drogi jest, bodajże 150 czy 200 metrów musi być 
zachowana i tam już ta odległość nie została teraz zachowana, tak że badamy ten teren. Jeśli ten teren 
będzie odpowiedni, to przystąpimy do realizacji. Można pozyskać do 8 milionów złotych z tego 
programu Strzelnica w Powiecie, w zależności od długości osi strzeleckiej, od ilości stanowisk, czy to 
będzie strzelnica ruchoma z takimi rzutkami, do których się strzela. Zaletą tego programu rządowego 
jest to, że można na tej strzelnicy zarabiać, czyli można wprowadzić odpłatność. W tej chwili to jest po 
pierwsze, nie wiem czy to słowo jest dobre, modne, ponieważ wiele osób chce uczyć się strzelać 
z różnych powodów. Niektórzy dla hobby, niektórzy dla przysłowiowego funu, niektórzy dla celów 
obronnych. Też w tym programie jest zapis, że ta strzelnica musi być udostępniana wojsku, policji do 
celów ćwiczebnych. Określona też jest liczba godzin w tygodniu, czy w miesiącu, jaką należy 
udostępnić. Jesteśmy zainteresowani tym programem i jeżeli ten teren będzie odpowiedni do 
posadowienia, to tak. Jeszcze jest inna możliwość, ponieważ w tej chwili przystępują firmy do budowy 
trasy S74 od Opatowa do Łagowa. Jestem też po rozmowach tutaj z firmami, które będą miały 
nadwyżkę ziemną. Te firmy również powiedziały, że w ramach tutaj naszej współpracy są w stanie 
z tych nadwyżek ziemnych usypać wały we wskazanym miejscu, czy przygotować właśnie pod 
strzelnicę, ale to jest na terenie gminy Baćkowice, wtedy musielibyśmy tam pozyskać taki teren 
odpowiedni na terenie gminy Baćkowice. Analizujemy i myślimy o strzelnicy w powiecie - zakończył 
wypowiedź pan Starosta Tomasz Staniek.

Następnie pani Bożena Kornacka - Przewodnicząca Rady Powiatu udzieliła głosu panu 
Wiceprzewodniczącemu Rady Powiatu Marcinowi Majcherowi, który zapytał pana Starostę jak się ma 
temat strzelnicy Koła Łowieckiego Pustułka w Ożarowie? Czy nie można tej strzelnicy wykorzystać?

Protokół Nr XV.2O25 z sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie VII kadencji odbytej w dniu 26 marca 2025 r. Str.10



OR-II.0002.15.2025

O ile dobrze wiem i widziałem, w miejscowości Szymanówka buduje człowiek strzelnicę. Czy nie ma 
możliwości skorzystać właśnie z tej współpracy?

W odpowiedzi na powyższe pan Tomasz Staniek - Starosta Opatowski powiedział, że 
o strzelnicy w Szymanówce, chyba prywatnej strzelnicy, nie słyszał, ale zainteresuje się tym tematem. 
Natomiast jeżeli chodzi o strzelnicę, która jest dla potrzeb koła łowieckiego w gminie Ożarów, to też 
jest prywatna strzelnica, musielibyśmy być właścicielami gruntu, ale sprawdzimy też dokładnie, jakie 
tam mają możliwości i czy w ogóle też Koło 'Pustułka' chciałoby współpracować, czy na przykład oddać 
ten teren powiatowi, żebyśmy mogli przeprowadzić inwestycje, ponieważ nie możemy na czyimś 
terenie prowadzić tej inwestycji. Spotkam się z władzami Koła i też zainteresuję się tą prywatną 
inwestycją - mówił pan Starosta.

Następnie pani Bożena Kornacka - Przewodnicząca Rady Powiatu udzieliła głosu panu Kazimierzowi 
Żółtkowi - Członkowi Zarządu Powiatu w Opatowie, który powiedział, że odniesie się do interpelacji, 
ponieważ część ich dotyczy dróg usytuowanych na terenie gminy Iwaniska. Pan radny Hubert Gawlik 
tutaj zgłosił ograniczenie prędkości od miejscowości Baćkowice do skrzyżowania na Żerniki - 30 km/h. 
Jeżdżę tą drogą, tam na tym odcinku, gdzie też byłem nieco zaskoczony, dlaczego 30 km/h. Zacząłem 
analizować, jest tam wąski chodnik wybudowany, żeby ułatwić ludziom życie, który nie spełnia na 
pewno dzisiejszych wymagań. Jest to kręta droga, pod górę i jest to droga, którą zawiewa śnieg zimą. 
Dlatego też myślę, że to ograniczenie jest właśnie z tego powodu i jest to decyzja przemyślana, 
aczkolwiek do weryfikacji. Natomiast zakaz zatrzymywania się i postoju na ulicy Kolejowej - ja 
walczyłem o ten zakaz, Panie Radny. Dlatego, że tam było wiele nieprzyjemnych sytuacji z tytułu osób 
parkujących, a z powodu, których cierpiał właściciel posesji. Wzdłuż całej tej posesji parkowały 
samochody i trzeba było usuwać mnóstwo odpadów. Udało się ten zakaz wprowadzić i jakoś daliśmy 
sobie radę, a jeśli droga ma oznakowanie, to użytkownicy tej drogi powinni się do tego oznakowania 
stosować. Nie jest usprawiedliwieniem żadnym, że policja ustawia się tam i od czasu do czasu każę 
mandatami. Przestrzegamy oznakowania, nie będziemy karani. Jest pytanie, czy to ograniczenie, zakaz 
zatrzymywania się i postoju, może zamienić na zakaz postoju? Może złagodzić ten wymóg, aby osoby 
podjeżdżające tylko na chwilę, by wysadzić osobę niepełnosprawną udającą się do lecznicy 
i natychmiast odjeżdżają, aby miały taką możliwość. To jest do rozważenia, natomiast ja absolutnie 
jestem przeciwny likwidacji tego znaku zakazu. To, co przytoczył Pan Radny, że nie ma tam już sklepu 
Lewiatan, to przemawia tylko za tym, żeby ten zakaz utrzymać, ponieważ parking przy Lewiatanie na 
prywatnym terenie cały czas jest udostępniony wszystkim użytkownikom drogi. Poza tym lecznica ma 
duży parking z tyłu za budynkiem przychodni, z którego korzystają pacjenci, więc myślę, że ja byłbym 
za tym, aby tam ewentualnie rozważyć zakaz zatrzymywania się i postoju, zamiana na zakaz postoju. 
Natomiast zacznie się z powrotem ten sam problem od właściciela posesji, jeśli ten zakaz zlikwidujemy. 
Co do dalszych spraw dotyczących dróg powiatowych to jesteśmy w ciągłym kontakcie, jak powiedział 
pan starosta, z panem dyrektorem Grzegorzem Pietrzykiem. W ubiegłym tygodniu też omawialiśmy 
bieżące problemy. Pan Grzegorz Pietrzyk natychmiast zareagował na prośbę mieszkańców Wojnowic, 
którzy wnioskowali o dwa lustra na bardzo niebezpiecznej drodze, o której też tu dzisiaj mówiono. 
Wystąpiłem do pana dyrektora z prośbą o szybką interwencję i ta szybka interwencja nastąpiła. 
Trzymam pismo, w którym poinformował mnie, że właśnie dwa lustra zostały ustawione 
w Wojnowicach na tej drodze. Pisałem również o to, i rozmawialiśmy o tym z dyrektorem Pietrzykiem 
w zeszłym tygodniu, żeby tą drogę oczyścić z namułów, z kamieni, również i chodnik. Zawsze po zimie 
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jest tam problem i w środku lata drugi raz by pasowało tę drogę oczyścić. Bardzo ciężka sytuacja dla 
mieszkańców. Grupa PBI zdaje się ma maszynę, która przejedzie i wyczyści tą jezdnię i zanieczyszczenia 
przy krawężniku chodnika. Takie przynajmniej zamierzenia są w tym kierunku - mówił pan K. Żółtek. 
Kontynuując wypowiedź wskazał, że jeśli chodzi o te zbiorniki, to się na tym nie zna, ale wydaje mu się, 
że jeżeli zbiornik jest o pojemności do iluś tam tysięcy litrów, to może te wszystkie pozwolenia 
i procedury można pominąć, a jeżeli jest to jakiś zbiornik o większych rozmiarach, to może już te 
wszystkie procedury obowiązują? Warto byłoby to zbadać i na pewno trzeba ułatwić naszym rolnikom 
ubieganie się o te środki, zanim ta pula się wyczerpie. Droga wojewódzka 757 Stopnica - Opatów. Nie 
wiem, czy Państwo zauważyliście na odcinku od Przyborowie do samego Opatowa, czyli około 22 km, 
ustawione są znaki ostrzegawcze, wyboje na drodze, którą z grupy PBI, z kopalni Janczyce, Piskrzyn, 
Wymysłów, z betoniarni, z fabryki nawozów sztucznych, która została uruchomiona. W ciągu doby 
może przejechać 1200 tirów. Pan Starosta nie dopowiedział, że odbyliśmy spotkanie 
z przedstawicielem Zarządu Województwa. Bardzo silnie zabiegamy o to, żeby wreszcie przestano nas 
traktować po macoszemu, ponieważ tu, gdzie ta droga jest najbardziej obciążona, jest ona w tej chwili 
w najgorszym stanie. Jedynym wyjątkiem jest kilkaset metrów w Wygiełzowie i w Gryzikamieniu. 
Walczyłem jako radny powiatu o to, żeby poprawić bezpieczeństwo ruchu w Kamiennej Górze. Jak się 
to skończyło, to wiemy. No i o co zabiegamy? Zabiegamy o to, żeby kompleksowo tą drogę 
zaprojektowano i wykonano, nie kawałkami. Zostaliśmy zostawieni zupełnie na koniec i zasługujemy 
na to, aby tą drogę przebudować kompleksowo, mimo że nie będzie to zadanie łatwe, ponieważ jest 
tu ogromne obciążenie, przejeżdża tędy ogromny tonaż ładunków - zakończył wypowiedź pan 
Kazimierz Żółtek.

Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka dopowiedziała, że spotkanie, o którym była mowa wcześniej 
dotyczyło także drogi 755 w Drygulcu i jeśli dostanie jakieś konkretne informacje to zostaną radnym 
przekazane. Następnie udzieliła głosu panu radnemu Hubertowi Gawlikowi, który powiedział, że ma 
małe sprostowanie do pana radnego Kazimierza Żółtka. Na ul. Kolejowej w Iwaniskach nie wnioskował 
i nie napisał interpelacji o likwidację znaku zakazu zatrzymywania się postoju, tylko o przekształcenie 
na zakaz postoju, żeby można było się zatrzymać lub czasowo dla mieszkańców do 10 minut i chodzi 
mi tylko o odcinek na długości ośrodka zdrowia. Pan mieszkaniec, który walczył o to, że ktoś mu tam 
cały czas parkuje, zastawia, przechyla się płot, my jesteśmy mieszkańcami i znamy ten problem. Po 
likwidacji tego dyskontu spożywczego tego problemu już tam nie ma, pojazdy tam nie parkują, 
a ułatwieniem by to było dla użytkowników ośrodka zdrowia, osób starszych. Jak wiemy, ten parking 
za ośrodkiem jest cały czas pełny, zapchany. Ja też tam jeżdżę. Ten następny, prywatny parking też 
bardzo często nie ma gdzie zaparkować i jednak te służby się ustawiają i ktoś zatrzyma się dosłownie 
na minutę, osobę starszą do tego ośrodka, podprowadzić czy wykupić lekarstwa w aptece i ktoś dostaje 
mandat. Sprawa numer dwa, tych 30 km/h ograniczenia w Baćkowicach. W tamtym tygodniu dostałem 
pięć lub sześć zgłoszeń od ludzi, którzy dostali mandat. Jednak jak miniemy ten zakręt za stadionem, 
jest właśnie ten chodnik, który tam jest według mnie niepotrzebny, bo on tylko zwęża drogę i stwarza 
niebezpieczeństwo, policja ustawia się na tym skrzyżowaniu na Żerniki, tu na Piórków i tych ludzi łapie, 
cały czas. Mandaty, jak ktoś przejedzie 60 km/h to ma przekroczenie o 30 km/h i jednak to mandaty są 
wysokie. Zgłaszało mi to wielu użytkowników tej drogi- zakończył wypowiedź pan radny H. Gawlik.

Następnie pani Bożena Kornacka - Przewodnicząca Rady Powiatu udzieliła głosu panu radnemu 
Bogusławowi Włodarczykowi, który powiedział, że składając interpelację opierał się na dokumentach i 
pismach, które zostały wysłane. Rozumie, że pan radny Kazimierz Żółtek, jak sam mówi, nie zna się na 
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tym, więc ja zazwyczaj, jak się nie znam, to nie zabieram głosu, a gdyby uczciwie słuchał, to rzecz nie 
dotyczy żadnego zbiornika, nie jest nigdzie powiedziane w piśmie, które mam, które starostwo wysłało 
trzy pisma, że zbiornik przy mniejszej pojemności nie wymaga. Decyzja jest normalna w tym temacie, 
więc nie chcę Państwu zajmować czasu i czytać jak kolega radny będzie chciał, dam dokumenty i to jest 
wszystko, więc nie chciałbym, żeby było wytwarzane takie jakieś oddziaływanie, że na duży to jest 
potrzebne, na mały i tak dalej. Ja liczę, że po prostu zostanie to zrealizowane. Natomiast dlaczego? Nie 
wiem, Panie Starosto, dzisiaj przepisy i nie tylko dzisiaj takie, a nie inne powstają i od tych przepisów 
jest uzależnione czy rolnik dostanie dotację, czy nie dostanie dotacji. Zastanawianie się nad tym, 
dlaczego agencja wprowadziła taki przepis czy inny, nie zmienia faktu, że jak my się będziemy 
zastanawiać, po co oni chcą takie wymagania, a na terenie innych powiatów taką decyzję dostaną, 
o którą po prostu wnioskowała agencja, to oni zwiną nam wszystkie pieniądze i nasi rolnicy nie dostaną. 
Dlatego bym bardzo prosił o to, co Pan powiedział, żeby zorientować się, jak to jest, przeanalizować. 
Tym bardziej, że powtarzam jeszcze raz, nie jest tak, że tylko Wydział Budownictwa, bo odpowiedź 
negatywną, odrzucającą podpisywał pan Sekretarz - powiedział pan radny B. Włodarczyk.

Pani Bożena Kornacka - Przewodnicząca Rady Powiatu udzieliła głosu pani Wiceprzewodniczącej Rady 
Powiatu Wiesławie Słowik, która stwierdziła, że dyskusja powinna się zakończyć, dlatego że wszystkie 
pytania były skierowane do pana Starosty i należy się dać zastanowić. Są od tego pracownicy, 
kierownicy wydziałów, którzy przygotują nam merytoryczną odpowiedź i będziemy od razu 
zorientowani we wszystkim. Co do Wojnowic przypominam sobie, że pan Starosta był w PBI, rozmawiał 
z panem Prezesem, ponieważ on również mi mówił i tam chodzi ta maszyna, która oczyszcza. Nie mniej 
jednak miałam wytłumaczone przez pana Prezesa, że jeżeli są opady, to tak to będzie bez przerwy 
wyglądać. Chodzi nam o to tylko, żeby zwiększyć to oczyszczanie - mówiła pani radna W. Słowik.

O głos poprosił również pan radny Wacław Rodek, który ponownie zabrał głos w temacie strzelnicy 
wyjaśniając, że chodzi o to, że strzelectwo to jest dosyć drogi sport / hobby, a ja mówiłem o strzelnicy, 
tu nie chodzi o jakieś prywatne strzelnice czy tych z kół łowieckich. Chodzi o to, że ja mówiłem 
o strzelnicy, która w ramach jakiegoś, nie wiem czy jest taki system, powszechnego szkolenia 
obronnego społeczeństwa, nie szkolenia rezerwistów. Społeczeństwo, ci którzy chcą, mogli zapoznać 
się z bronią, mogli zapoznać się z użyciem broni i z obsługą broni, w takiej sytuacji jak jest. Właśnie, 
żeby nie schodzić to na poziom jakichś prywatnych strzelnic, czy strzelnic kół łowieckich, bo to jest 
całkiem co innego i właśnie chodzi o to, żeby jak będzie finansowanie i jakaś dostępność. Bo jeżeli się 
tu wybuduje strzelnicę, wyda się miliony i rzeczywiście trzeba będzie pójść, jak ktoś chciał będzie 
skorzystać z strzelnicy, swoje zdolności, umiejętności tam poćwiczyć, sprawdzić, czy się do tego nadaje 
i ma zapłacić tam czasem kilkadziesiąt, kilkaset złotych, niekoniecznie to spełni swoją rolę. To może 
tak, jeżeli tak miało być, to chyba nie, bo takie strzelnice są płatne. Chodzi o taką, żeby dostęp był 
powszechny. Ci, którzy chcą i jak miało być to ewentualnie, jak tam będą rozmowy, przecież to nie jest 
zdecydowane, to jest na etapie ewentualnie rozmów wstępnych i projektów, żeby o tym mówić, żeby 
to było powszechne, możliwość powszechnego dostępu i kto za to zapłaci, bo przecież to kosztuje. 
Jesteśmy w takiej sytuacji, jaka jest. Każdy mówi różne rzeczy, ale dobrze by było, żeby jak zajdzie 
sytuacja, żeby jak weźmie człowiek do ręki broń, nie wiem ilu tu było w wojsku ludzi, żeby po prostu 
potrafił obsłużyć tą broń. O to właśnie chodzi. Kałasznikow jest ten sam od 40-50 lat i on taki będzie 
dostępny. Chodziło mi o taką strzelnicę, o taką możliwość dostępu, szkolenia się, żeby po prostu na 
tym etapie już mówić, żeby nie o strzelnicach prywatnych, takich komercyjnych, bo takie są, można 
sobie gdzieś daleko jechać, postrzelać i nie wszystkich na to stać, a wszyscy są ludzie na tyle sprawni 
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z umiejętnościami, żeby mogli skorzystać i być użyteczni, nawet jako uzupełnienie zaplecza dla tych, 
których braknie w tych jednostkach, jak będzie potrzeba - zakończył wypowiedź pan radny W. Rodek.

Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka powiedziała, że ten temat zostanie zapewne rozeznany, bo to 
też nie jest taka sobie zabawa i nie wiadomo, czy w ogóle taki powszechny dostęp do strzelnicy może 
być. Ktoś to musi nadzorować, ktoś musi to robić, ale pan Starosta odniesie się do tematu. Kontynuując 
obrady udzieliła głosu panu Rafałowi Schabowi - Członkowi Zarządu Powiatu w Opatowie.

Głos zabrał pan Rafał Schab - Członek Zarządu Powiatu, który odniósł się w kwestii zbiorników mówiąc, 
iż pamięta, tak jak pan radny zauważył program, który był uruchomiony jeszcze za poprzedniego rządu, 
gdzie można było pozyskać 6 tys. zł. Wówczas składało się wnioski do Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i to był bardzo prosty wniosek. To dosłownie się składało wniosek na dwóch, czy jednej 
kartce A4. Nie były wymagane żadne dodatkowe dokumenty, no na pewno nie takie, które nie były 
potrzebne z punktu widzenia prawa po prostu. Tutaj teraz, kiedy wniosek jest złożony (wnioski się 
składa do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa) okazuje się, że jakieś dodatkowe 
dokumenty są potrzebne i tak jak słusznie Pan zauważył trzeba je złożyć. Natomiast też mnie 
zastanawia, dlaczego takie dokumenty, które nie są powiedzmy, wymagane prawem, co wyjaśnimy 
tutaj na pewno, taka sytuacja po prostu ma miejsce, ale na pewno trzeba się jej przyjrzeć i zwrócić na 
to uwagę, bo było to dużo prostsze kiedyś. Teraz okazuje się, że z wnioskami tak potrzebnymi, ale przy 
stosunkowo niewielkich dofinansowaniach są jakieś problemy, więc na pewno się przyjrzymy tej 
sprawie i wyjaśnimy - zakończył wypowiedź pan R. Schab.

Następnie pani Przewodnicząca uznała punkt za zakończony i przeszła do realizacji ostatniego punktu 
obrad.

Ad. 8, Zakończenie obrad XV sesji Rady Powiatu.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka poinformowała, że porządek obrad został zrealizowany, po 
czym wypowiedziała formułę - „zamykam obrady XV sesji Rady Powiatu w Opatowie".
Na tym sesję zakończono.

Protokołowała;
Justyną Zdyb

'u

wodniacy Rady

Bożena Kornacka^
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